



### ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນຊາວໜຸ່ມ ທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ VIII



ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຜູ້ແທນຊາວໜຸ່ມທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ VIII ໄດ້ດໍາເນີນມາເປັນເວລາ ໜຶ່ງວັນເຄິ່ງ (ວັນທີ 24-25 ທັນວາ 2020) ທີ່ຫໍປະຊຸມແຫ່ງຊາດ, ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານ ຂອງສະຫາຍ ອາລຸນໄຊ ສູນນະລາດ ກໍາມະການສໍາຮອງສູນກາງພັກ, ເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານພັກ, ເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງຊາວໜຸ່ມປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ໂດຍໄດ້ຮັບກຽດຢ່າງສູງຈາກ ສະຫາຍ ບຸນຍັງ ວໍລະຈິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່ ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ປະທານປະເທດ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ, ພ້ອມດ້ວຍການນໍາພັກ-ລັດ, ອະດີດການນໍາຊາວໜຸ່ມ, ວິລະຊົນແຫ່ງຊາດ, ຕາງໜ້າອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 481 ສະຫາຍ, ຍິງ 85 ສະຫາຍ ໃນນີ້ມີຜູ້ແທນສົມບູນທີ່ມາຈາກແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ, ກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ຮາກຖານເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 441 ສະຫາຍ, ຍິງ 75 ສະຫາຍ, ເຊິ່ງເປັນຕົວແທນໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກຊາວໜຸ່ມລາວ ບັນດາເຜົ່າ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ທັງໝົດ 702.693 ສະຫາຍ.

ກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້, ໄດ້ພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປະກອບຄໍາຄິດ ຄໍາເຫັນ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການເມືອງ, ທິດທາງແຜນການພັດທະນາຊາວໜຸ່ມ-ເຍົາວະຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ແຕ່ປີ 2021-2025, ຮັບຮອງເອົາວິໄສທັດຊາວໜຸ່ມ 2040, ຍຸດທະສາດພັດທະນາຊາວໜຸ່ມ-ເຍົາວະຊົນ ແຕ່ປີ 2021-2030 ແລະ ວຽກງານຈຸດສຸມ

ແຕ່ນີ້ຮອດປີ 2025. ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມເຫັນດີເປັນເອກະພາບກັບ ບົດສຳຫຼວດການນຳພາ ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານ ສູນກາງ ຊຸປປລ ສະໄໝທີ VII, ເຊິ່ງເປັນບົດຮຽນອັນສຳຄັນໃຫ້ ຄະນະບໍລິຫານງານ ສູນກາງ ຊຸປປລ ຊຸດຕໍ່ໄປໃນ ການຈັດຕັ້ງນຳພາວຽກງານຊາວໜຸ່ມ-ເຍົາວະຊົນ, ຮັບຮອງເອົາກົດລະບຽບຂອງ ຄຊປປລ ແລະ ກົດລະບຽບ ການຈັດຕັ້ງເຍົາວະຊົນທັນວາ ສະບັບປັບປຸງໃໝ່, ໂດຍມີການປັບປຸງໃຫ້ມີຄວາມເໝາະສົມກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງ ຂອງຊາວໜຸ່ມ-ເຍົາວະຊົນ ໃນປະຈຸບັນ.



ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຝັງການປະກອບຄຳເຫັນ ຈາກຕົວແທນຄະນະບໍລິຫານງານ ຊຸປປລ ຂັ້ນກະຊວງ, ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຕົວແບບຂອງຊາວໜຸ່ມ ທີ່ໄດ້ຍັ້ງຢືນຢາງຖືກຕ້ອງເຖິງຜົນງານ ແລະ ໄຊຊະນະຂອງວຽກງານຊາວໜຸ່ມ-ເຍົາວະຊົນ ໃນໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາ, ຜົນງານດັ່ງກ່າວນັ້ນແມ່ນໝາກຜົນແຫ່ງການນຳພາ-ຊີ້ນຳຂອງພັກ, ການຊ່ວຍເຫຼືອເອື້ອອຳນວຍ ຂອງອົງການປົກຄອງ, ອົງການຈັດຕັ້ງການເມືອງ-ສັງຄົມ, ຫົວຄິດປະດິດສ້າງຂອງຄະນະ ຊຸປປລ ທຸກຂັ້ນ ແລະ ຄວາມຫ້າວຫັນໃນການບຸກໜ້າບືນຕົວຂອງຊາວໜຸ່ມ.

ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມໄດ້ພ້ອມກັນໃຊ້ສິດຂອງຕົນປ້ອນບັດເລືອກຕັ້ງເອົາ ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ ຊຸປປລ ສະໄໝ ທີ VIII ບົນພື້ນຖານຫຼັກການລວມສູນປະຊາທິປະໄຕ ທັງຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບມາດຖານເງື່ອນໄຂທີ່ກຳນົດໄວ້ ເຊິ່ງຜູ້ຮັບສະໝັກເລືອກຕັ້ງມີ ທັງໝົດ 65 ສະຫາຍ, ຍິງ 8 ສະຫາຍ ແລະ ເລືອກໄດ້ ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ ຊຸປປລ ຊຸດທີ VIII ປະກອບມີ 63 ສະຫາຍ, ຍິງ 7 ສະຫາຍ. ໃນນີ້, ໜຶ່ງໃນໂຄງປະກອບຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງຊາວໜຸ່ມປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ສະໄໝທີ VIII ມີ ສະຫາຍ ບຸນທະວີ ສຸກດາວິງ ເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານຊາວໜຸ່ມ ທຫລ ທີ່ເປັນຕົວແທນໃຫ້ຊາວໜຸ່ມ ທົ່ວລະບົບທະນາຄານ ປະກອບເຂົ້າຢູ່ໃນຄະນະດັ່ງກ່າວ.





ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລຶກ ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານ ສູນກາງ ຊຸບປລ ໄດ້ເປັນເອກະສັນເລືອກເອົາຄະນະ ເລຂາທິການສູນກາງ ຊຸບປລ ຈຳນວນ 13 ສະຫາຍ, ຍິງ 2 ສະຫາຍ ແລະ ເລືອກຕັ້ງເອົາ ເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານ ສູນກາງ ຊຸບປລ ສະໄໝທີ VIII ແລະ ຮອງເລຂາໂດຍແມ່ນ: ສະຫາຍ ອາລຸນໄຊ ສູນນະລາດ ເປັນເລຂາຄະນະ ບໍລິຫານງານ ສູນກາງ ຊຸບປລ ແລະ ເລືອກເອົາຮອງເລຂາ ປະກອບດ້ວຍ ສະຫາຍ ບຸນຕາ ເທບຜະວົງ, ສະຫາຍ ນວນ ທອງ ສຸວັນວິໄຊ ແລະ ສະຫາຍ ທອງຈັນ ມຸມິພັນ. ກອງປະຊຸມຍັງເລືອກຕັ້ງເອົາຄະນະກວດກາ ຄະນະບໍລິຫານງານ ສູນກາງ ຊຸບປລ 9 ສະຫາຍໂດຍ ສະຫາຍ ນວນທອງ ສຸວັນວິໄຊ ເປັນປະທານກວດກາ.

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້, ໄດ້ຮັບກຽດຮັບຝັງການໂອ້ລົມ ແລະ ການຊີ້ທິດເຍືອງທາງຈາກ ສະຫາຍ ບຸນຍັງ ວໍລະຈິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່ ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ປະທານປະເທດ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ, ໂດຍສະຫາຍໄດ້ເນັ້ນໜັກວ່າ: ຄະນະຊາວໜຸ່ມທຸກຂັ້ນ ແຕ່ສູນກາງຮອດທ້ອງຖິ່ນ, ຮາກຖານ ກ່ອນອື່ນໝົດຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ສຸດຂີດໃນການປົກປັກ ຮັກສາໝາກຜົນຂອງການປະຕິວັດ, ສືບທອດມູນເຊື້ອອັນດີງາມຂອງຊາດ ແລະ ຂອງຊາວໜຸ່ມ, ເສີມຂະຫຍາຍ ຜົນງານ ແລະ ທ່າແຮງບົ່ມຊ້ອນຂອງຕົນ, ຕັ້ງໜ້າສຶກສາອົບຮົມພະນັກງານຊາວໜຸ່ມ, ສະມາຊິກຊາວໜຸ່ມ ກໍຄືຊາວ ໜຸ່ມ-ເຍົາວະຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ໃຫ້ມີຄຸນທາດການເມືອງໜັກແໜ້ນ, ມີຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ, ມີນ້ຳໃຈຮັກ ຊາດ, ຮັກລະບອບປະຊາທິປະໄຕປະຊາຊົນ, ຮູ້ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍມູນເຊື້ອອັນດີງາມຂອງຕົນ, ເປັນ ເຈົ້າການໃນການເຕົ້າໂຮມຄວາມສາມັກຄີ, ປຸກລະດົມຊາວໜຸ່ມ, ເຍົາວະຊົນ ແລະ ອະນຸຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ໃຫ້ມີ ແບບແຜນການດຳລົງຊີວິດທີ່ດີ, ດຸໝັ່ນໃນການສຶກສາອຳຮຽນ, ຍົກລະດັບຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດຂອງຕົນໃຫ້ສູງ ຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ເພື່ອໃຫ້ກາຍເປັນຜູ້ຊຳນານງານ ແລະ ກາຍເປັນຜູ້ສືບທອດທີ່ດີຂອງຊາດ.

#ຂ່າວ: ໂດຍ ນ. ປາໄນ ພັນທະລາ

## ຮັກບ້ານເກີດເມືອງນອນ ໃຊ້ ຈ່າຍ ທອນ ເປັນເງິນກີບ

